
Zápis a usnesení ze zasedání Školské rady GSN ze dne 21. 10. 2015. Stránka 1 
 

ZÁPIS  

ze zasedání Školské rady  
Gymnázia Brno, Slovanské náměstí 7., příspěvkové organizace 

č. 1/2015-16 
 
 
Datum:  21. 10. 2015, 16:00 – 18:00 hod. 
 
Místo:  učebna č. 101 Gymnázia Brno, Slovanské náměstí 7 
 
Přítomni:  Mgr. Martin Císař, PhDr. Tomáš Měšťánek, Mgr. Zuzana Autratová, PhDr. Tomáš Jilčík, Ing. 

Rostislav Slavotínek, Tomáš Pokorný, Barbora Koppová, Damir Solak 
 
Omluveni: Mgr. Kateřina Božková 
 
Host:   Mgr. Ilona Kopecká – ředitelka gymnázia 
 
 
- Přivítání členů Školské rady provedl předseda Školské rady Mgr. Martin Císař. 

 
- Ředitelka školy představila Výroční zprávu školy za rok 2014/2015, vysvětlila její obsah 

 a odpovídala na dotazy členů Školské rady na Výroční zprávu. 
 

- Ředitelka školy informovala členy Školské rady o průběhu opravy střechy budovy gymnázia a nastínila 
další fáze revitalizace budovy školy. 
 

- Ředitelka školy představila návrh změn ve školních vzdělávacích programech školy (viz příloha zápisu). 
Důvody změn v ŠVP jsou:  
- studenti chtěli snížit množství volitelných seminářů 
- blížící se povinná státní maturita z matematiky – posílení její výuky 
- posílení výuky přírodovědných předmětů = současná společenská potřeba 
- třídní učitelé s přírodovědnou aprobací neučí ve svých třídách v maturitním ročníku 
 

- Členové školské rady projednali argumenty ředitelky školy, kterými vysvětlila důvody ke změnám 
Školních vzdělávacích programů a vyjadřují se k nim tímto způsobem: 
 
- Školský rada považuje navrhované změny za velmi závažné, proto doporučuje, aby přínosy a negativa 
případných úprav byly během školního roku 2015/2016 posouzeny a probrány s příslušnými učiteli 
v jednotlivých předmětových sekcích.  
 
- S případnou úpravou ŠVP by pak měl být předem seznámen studentský senát, aby se předešlo 
nepodloženým obavám, které by mohly vyvolat zbytečné napětí negativně ovlivňující atmosféru ve 
škole. Toho byla školská rada svědkem při změnách v mechanismu výběru volitelných seminářů před 
třemi léty. 
 
- Jako jeden z důvodů navrhovaných změn ŠVP bylo uvedeno, že žáci jen s obtížemi vybírají z nabídky 
volitelných předmětů pěti seminářů, jež by jim umožnily zaměřit se během posledního ročníku na 
budoucí studium na vysoké škole. Školská rada se domnívá, že tento problém se netýká podstatného 
množství žáků a pokud k němu dochází, rozhodně by se neměl řešit redukcí volby, ale naopak 
rozšířením nabídky volitelných seminářů. 
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- Navržené povinné předměty s hodinovou týdenní dotací v maturitním ročníku (fyzika, chemie, 
biologie) nemohou poskytnout rozšíření znalostí pro ty žáky, kteří chtějí ve studiu pokračovat na 
medicíně, technice, přírodovědných a příbuzných oborech. Pro žáky orientované na univerzitní 
studium jazykových či humanitních oborů pak tyto předměty nebudou přínosné v ničem. 
 

- Členové školské rady dokončili schvalovací proces nového školního řádu školy. Hlasováním potvrdili 
internetové schválení nového školního řádu (platnost od 1. 9. 2015). Nový školní řád gymnázia byl 
opětovně schválen jednomyslně. 
 
 

- Školská rada prodiskutovala znění Výroční zprávy školy za rok 2014/2015. Členové rady 
schválili znění Výroční zprávy Gymnázia Brno, Slovanské nám. 7 za rok 2014/2015 – jednomyslně. 
 

 
 
 
 
Zapsal: Mgr. Martin Císař           Ověřil: PhDr. Tomáš Měšťánek 
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USNESENÍ 

ze zasedání Školské rady Gymnázia Brno, Slovanské nám. 7, příspěvkové organizace, 
konaného dne 21. 10. 2015 v budově školy 

č. 1/2015-16 
 

- Školská rada bere na vědomí informace ředitelky školy o průběhu školního roku 2014/2015 i průběhu 
rekonstrukce střechy budovy gymnázia. 
 

- Školská rada projednala navržené změny ve Školních vzdělávacích programech školy a doporučuje 
toto: 
- Přínosy a negativa případných změn ŠVP by měly být během školního roku 2015/2016 posouzeny a 
probrány s příslušnými učiteli v jednotlivých předmětových sekcích.  
- S případnou změnou ŠVP by měl být předem seznámen studentský senát školy, aby se předešlo 
nepodloženým obavám, které by mohly vyvolat zbytečné napětí negativně ovlivňující atmosféru ve 
škole.  
- Školský rada se domnívá, že problémy studentů s volbou volitelných seminářů by neměl být řešen 
redukcí volby (snížení počtu seminářů), ale naopak rozšířením nabídky volitelných seminářů. 
- Školský rada se domnívá, že navržené povinné předměty s hodinovou týdenní dotací v maturitním 
ročníku nemohou poskytnout rozšíření znalostí pro ty žáky, kteří chtějí ve studiu pokračovat 
v příslušných oborech. Pro žáky jinak studijně orientované tyto povinné předměty nebudou přínosné 
v ničem. 
 

- Školská rada dokončila schvalovací proces nového školního řádu školy. Hlasováním potvrdila 
internetové schválení nového školního řádu (platnost od 1. 9. 2015). Nový školní řád gymnázia byl 
opětovně schválen jednomyslně. 
 

- Školská rada prodiskutovala znění Výroční zprávy školy za rok 2014/2015.  
Členové Školské rady schválili znění Výroční zprávy Gymnázia Brno, Slovanské nám. 7 za rok 
2014/2015  – jednomyslně. 

 
 

V Brně dne 21. října 2015 
 
 
 
 
 
 

Mgr. Martin Císař 
předseda školské rady 

 
 
 
 
 
 
 

PhDr. Tomáš Měšťánek 
člen školské rady za pedagogický sbor 

 


